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COMUNICAT DE BALANÇ DE L’ANY D’IMPLEMENTACIÓ DELS CONTENIDORS DIGITALS I EL NOU 
SERVEI DE NETEJA VIÀRIA A PREMIÀ DE MAR 

Des de la nostra plataforma veïnal, volem fer públic el balanç del primer any d’aplicació del sistema de 
contenidors inteŀligents i del nou contracte de neteja viària a Premià de Mar. Un any que, 
malauradament, ha estat marcat per la manca de transparència, la improvisació i una gestió que ha 
posat en evidència greus deficiències en la planificació i el seguiment d’aquests serveis essencials. 

1. Identificació obligatòria i vulneració del dret a la privacitat 

El nou sistema de recollida de residus ens obliga, com a ciutadania, a identificar-nos de forma 
obligatòria per poder obrir els contenidors. Aquesta pràctica, a parer nostre, vulnera el dret a la intimitat 
de les persones. L’Ajuntament disposa d’un registre detallat de qui obre, quan i quin contenidor utilitza, 
generant un sistema de control social que, a més, vincula directament el consum privat amb la taxa que 
se’ns aplica. Considerem inadmissible aquest model intrusiu, que no té en compte ni els drets 
fonamentals ni les casuístiques diverses dels veïns i veïnes. 

2. Una taxa variable mal gestionada i plena d’errors 

La gestió de la nova taxa de residus, vinculada a les apertures dels contenidors, ha estat desastrosa. El 
primer enviament de liquidacions va arribar amb errors generalitzats a totes les llars. L’Ajuntament va 
atribuir la responsabilitat a la Diputació, i l’alcalde fins i tot va arribar a insinuar que hi podria haver-hi 
una maniobra política al darrere, generant encara més confusió i desconfiança (vegeu declaracions a 
Ràdio Premià de Mar: enllaç). 

Posteriorment, es va fer un segon enviament, on persistien els errors: cobraments incorrectes, 
informació poc clara i veïns que, a dia d’avui, encara no han rebut cap notificació oficial. Aquesta manca 
de rigor és absolutament inacceptable en un ajuntament que presumeix de digitalització i bon govern. 

3. Un servei de neteja viària deficient i reactiu 

Pel que fa a la neteja dels carrers, el servei ha estat clarament insuficient durant mesos. Només després 
de les reiterades queixes dels veïns i de la pressió pública que hem fet des de la plataforma a les xarxes 
socials, l’Ajuntament ha començat a actuar. Però ho ha fet tard i malament: la neteja segueix sent 
superficial, sovint es fa sense sabó, i no hi ha cap pla de manteniment visible ni garanties de continuïtat. 

4. Un contracte milionari amb resultats mediocres 

El servei de recollida de residus i neteja ens costa 18,5 milions d’euros —uns 300.000 euros mensuals—
. Malgrat aquesta despesa elevada, els resultats estan molt lluny del que seria exigible. I, per si no fos 
prou, aquest 2025 l’equip de govern ha aprovat una injecció addicional de 224.000 euros més al 
contracte, en el marc d’una partida d’un milió i mig d’euros provinents del romanent (vegeu: enllaç). Tot 
plegat, sense presentar cap auditoria pública ni cap informe d’avaluació de l’eficiència del servei. 

5. Trobades amb els grups polítics: diàleg i exigència de responsabilitats 

Durant aquest primer any d’implementació dels nous serveis, la nostra plataforma ha mantingut 
reunions amb alguns grups polítics del consistori. Aquestes trobades han estat una oportunitat per 
traslladar de primera mà les inquietuds del veïnat, així com per contrastar dades, demanar explicacions 
i promoure millores en la gestió municipal. 
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Tot i valorar positivament la disposició al diàleg d’algunes formacions, en molts casos hem constatat 
una manca d’informació, poc marge de decisió i una certa desconnexió amb la realitat que viuen els 
barris. És per això que insistim: cal passar de les bones paraules als fets concrets, i exigir 
responsabilitats quan la gestió no està a l’alçada del servei que es paga. 

Reivindiquem el dret de la ciutadania a participar, fiscalitzar i incidir en la presa de decisions sobre allò 
que afecta el dia a dia dels nostres carrers. Continuarem treballant per fer arribar aquestes demandes 
als qui tenen la responsabilitat de governar per tothom. 

 

Reunions amb els grups polítics: una oportunitat aprofitada per pocs 

Fa dos mesos, des de la plataforma veïnal vam contactar amb tots els grups municipals representats 
al consistori de Premià de Mar per soŀlicitar reunions amb l’objectiu de traslladar-los les inquietuds 
del veïnat respecte al sistema de contenidors digitals tancats amb identificació obligatòria, i conèixer 
de primera mà les seves posicions. 

Partit Popular, Ciutadans, Estimem Premià i Esquerra Republicana de Catalunya no han respost a 
la nostra petició. Després d’un marge de temps més que raonable, lamentem haver de constatar la seva 
absència de resposta. També l’equip de govern s’ha negat a reunir-se amb nosaltres.  

Agraïm l’atenció rebuda per part dels grups que ens han escoltat.  

Tot seguit, compartim un resum objectiu de les reunions mantingudes: 

 

� PSC 

• Es mostren favorables a la identificació obligatòria per obrir els contenidors, i fins i tot 
consideren que es podria combinar amb el sistema de porta a porta. 

• Van mostrar interès per una proposta alternativa de la plataforma, basada en la conscienciació 
i la voluntarietat, i van mencionar la creació d’una comissió de seguiment del sistema. Ens van 
dir que ens contactarien. Encara no ho han fet. 

 

� En Comú Podem 

• Comparteixen la necessitat de sistemes de control per garantir una correcta separació dels 
residus, com ara els contenidors tancats o el porta a porta amb identificació.  

• No consideren que el sistema actual presenti problemes greus d’implementació. 

• Van mostrar disposició a seguir el tema, però no s’han produït nous contactes des de la 
reunió.   
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� Crida Premianenca 

• Van expressar dubtes sobre la cessió de dades personals en general, però consideren que, en 
aquest cas, no hi veuen cap altra alternativa viable. 

• Van mostrar interès per conèixer en detall com s’han recollit i processat les dades de separació 
de residus, i es van comprometre a demanar-les a l’Ajuntament i contactar després amb 
nosaltres. A data d’avui, això encara no ha passat. 

 

Tot i les diferències en el to i els matisos, els tres grups que ens van rebre van acabar coincidint en 
una idea de fons: van reconèixer que amb el sistema de recollida selectiva que teníem abans, els 
contenidors oberts, també es podria assolir una bona separació de residus, sempre que s’hi 
dediquessin recursos, suport i polítiques de sensibilització eficients. Ara bé, tots tres van expressar 
escepticisme sobre la viabilitat d’aquest model. Consideren que la manca de consciència d’una part 
de la societat fa difícil confiar en un sistema basat en la responsabilitat individual, i per això aposten, 
amb més o menys convenciment, per fórmules que impliquen control tecnològic com la 
identificació obligatòria. 

Aquesta visió, a parer nostre, reflecteix una renúncia preocupant a l’educació, la confiança i la 
responsabilitat compartida, i mostra una desconnexió amb la realitat dels barris i el potencial del 
teixit veïnal. 

 

�VOX, tot i no tenir representació al consistori, ha fet ús reiterat de la protesta ciutadana contra la 
identificació obligatòria per intentar capitalitzar-la políticament. Volem deixar clar que la nostra 
plataforma no té cap vinculació ni relació amb aquesta formació, i rebutgem qualsevol intent 
d'apropiació partidista del moviment veïnal. 

 

Una plataforma ciutadana, independent i compromesa 

Volem deixar clar que aquest exercici de transparència no té cap intenció de perjudicar ni afavorir cap 
partit polític, sinó de posar a disposició del poble la informació tal com l’hem viscuda. No som 
analistes, ni actors polítics, ni adversaris de ningú: som veïns i veïnes que volem que se’ns escolti. 

Ens reafirmem en el nostre objectiu: defensar el dret a la intimitat, a una gestió pública transparent i a 
una recollida de residus justa, eficient i respectuosa. 

���� Separar bé no requereix identificació: requereix consciència i recursos. 

Lamentem profundament la fredor institucional amb què, en general, hem estat tractats. Ens sentim 
sols davant d’un sistema imposat, car i tecnificat, que molts ciutadans no han triat i no comparteixen. 
Però no estem sols: som el poble. I el poble seguirà demanant allò que és legítim: una gestió pública 
que escolti, respecti i protegeixi els seus drets. 
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